
BİRLEŞİK KELİMELERİN YAZIMI
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“alt, üst,üzeri” sözcükleri kullanıma göre 

bitişik de ayrı da yazılabilir.

“baş, ev” sözcüklerinin yazımı;

“oğlu,kızı” ifadelerinin yazımı

L	 “Biraz,birkaç,birçok” daima bitişik yazılır.

L	 “Birtakım” duruma göre bitişik de ayrı yazılabilir.

L	 “şey” ve “pek” sözcükleri daima ayrı yazılır.
FİİLLERİN YAZIMI
L	 “Et-” ve “ol-” yardımcı fiilleriyle birleşirken ses düşmesine 

veya ses türemesine uğrayan birleşik kelimeler bitişik yazılır:

L	 Kurallı birleşik fiiller her zaman bitişik yazılır.

İSİMLERİN YAZIMI
L	 Kelimelerden her ikisi veya ikincisi, birleşme sırasında benzetme 

yoluyla anlam değişmesine uğradığında bu tür birleşik kelimeler bi-

tişik yazılır:

L	 Öğrenciler olağan üstü bir çaba gösteriyorlardı.

L	 Yarın giymek için cam göbeği renginde bir gömlek almıştı.

L	 Arkadaşının sıkıldığını farketti.

L	 Bu işin böyle sonuçlanacağını hissettik.

L	 Yaptığın bir çok hatayı telafi edebilirsin.

L	 Hoşgeldiniz, diyerek kapıyı açtı.

L	 Senden herhangi bir şey istemiyorum.

L	 Ona bundan sonra her sıkıntımı söyleye bilirim.

I. deve kuşu

III. ağustos böceği

II. suyılanı

IV. köpekbalığı

Yukarıda numaralanmış birleşik sözcüklerden hangilerinin yazımı 

doğrudur?

A)	 I ve III.	 B)	 I ve IV.

C)	 II ve III.	 D)	 II ve IV.



Aşağıdaki cümlelerden hangisinde ayrı yazılması gereken “etmek” 

yardımcı fiili bitişik yazılmıştır?

A)	 İki gün içinde hem çantasını hem gözlüğünü kaybetti.

B)	 Bakışlarından, iyi şeyler düşündüğünü hissediyorum.

C)	 Gülüşmelerimizin kendisiyle ilgili olduğunu zannediyor.

D)	 Kurumuna iki günlük izin isteğini bildiren bir dilekçe arzetti.

SATIR SONUNDA KELİMELERİN BÖLÜNMESİ

L	 Türkçede satır sonunda kelimeler bölünebilir fakat heceler bölü-

nemez. Satıra sığmayan kelimeler bölünürken satır sonuna kısa çiz-

gi (-) konur:

L	 Ayırmada satır sonunda ve satır başında tek harf bırakılmaz: 

........................................................................................................... u-

çurtma

....................................................................................................uçurt-

Ma.

L	 İlk heceden sonraki heceler ünsüzle başlar, bitişik yazılan keli-

melerde de bu kurala uyulur:

L	 Kesme işareti satır sonuna geldiğinde yalnız kesme işareti kulla-

nılır; ayrıca çizgi kullanılmaz.

Aşağıdakilerden hangisinin yazımında bir yanlışlık yoktur?

A)	 ………………………………………………………. Ankara’

	 nın güzelliği...

B)	 ………………………………………………………. konuşm-

	 aları dinleyen...

C)	 ………………………………………………………. hanım-

	 eli çiçeği...

D)	 ………………………………………………………. 2026’-

	 ya kadar...

Aşağıdaki sözcüklerden hangisi hecelerine doğru ayrılmıştır?

A)	 çö - rek - o - tu

B)	 ba - sı - me - vi

C)	 tak - ın - tı - lı

D)	 de - niz - al - tı


